
Bestyrelsens beretning for sæsonen 2023-2024 ved generalforsamlingen søndag d. 12. maj 
2024 i Hobro kirkecenter.

• Tidligere mangeårige formand Bjarne Martin afgik ved døden i indeværende sæson. 
Bjarne Martin blev formand for foreningen i sæsonen 2011-2012, og har i sine år som 
formand lavet et stort arbejde for at bringe Hobro Musikforening derhen hvor den er i dag 
med et stabilt medlemstal, et højt koncertniveau og en sund organisation. 
Bjarne Albrechtsen, der var formand fra 1985-1992 er ligeledes afgået ved døden i denne 
sæson. 

• Konstituering
o Ved bestyrelsens første møde efter sidste sæsons generalforsamling konstituerede 

bestyrelsen sig med uændret sammensætning:  
Mikael Ustrup som formand/sekretær og Jørgen Basballe som kasserer. 
Øvrige med udefinerede poster, men med hver sin kompetence.

o Charlotte Thomsen, som var suppleant ved sæsonens begyndelse har måttet 
trække sig af personlige årsager, men der er stadig to suppleanter tilbage.

o Suppleanterne deltager i bestyrelsesmøderne på lige fod med de fem valgte 
medlemmer.  
(Afstemninger i bestyrelsen er ikke forekommende (og har vel aldrig fundet sted)). 

• Bestyrelsesmøder/bestyrelsesarbejde
o Der har i sæsonen 2023-2024 været afholdt 5 bestyrelsesmøder (heraf 1 online) 

Møderne afholdes på skift i private hjem (med en beskeden servering). 
Utrolig mange ting kan afklares ved digital kommunikation, og det letter 
bestyrelsesarbejdet. 

• Hjemmeside/kommunikation med medlemmerne
o Foreningens hjemmesideadresse er fortsat: hobromus.dk
o Foreningens to officielle mails er:  

mail@hobromus.dk (aflæses af den til enhver tid siddende formand) 
kasserer@hobromus.dk (aflæses af den til enhver tid siddende kasserer)

o Foreningen har mulighed for at kommunikere med de medlemmer, der har en mail. 
(Bruges kun til vigtige ting. 2-4 mails om året vil være frekvensen)

o Det har været løseligt diskuteret, om man/vi skulle søge medlemmernes tilladelse til  
at benytte deres mail-adresser til at informere om en kommende koncerter. 
Bestyrelsen mener at være udmærket klar over vores medlemmers 
aldersammensætning og digitale kundskaber, og vi ved ikke om det vil have nogen 
effekt med en reminder før hver koncert.  
Fremtiden vil vise hvad vi gør (og evt. hvordan vi gør det - og om det vil have nogen 
effekt). 

• Sæsonens koncerter
o Hobro Musikforening har i sæsonen 2023-2024 afholdt 10 koncerter  

(5 koncerter i efterårssæsonen og 5 koncerter i forårssæsonen)
o Efteråret (september-december)

▪ Trio con Brio & Søren Sætter-Lassen, oplæsning (sept)
▪ David Munk-Nielsen, klaver (okt)
▪ Andreas Brantelid, cello og Christian Ihle Hadland, klaver (okt)
▪ Randers Kammerorkester (nov)
▪ Bachs Juleoratorium (i Mariager kirke) (dec) (vejrlig)
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o Forårssæsonen (jan-apr)
▪ Nytårskoncert med Aalborg Symfoniorkester (jan)
▪ Mikkel Thomsen & Daniel Gøtke, Vinterreise (feb) (powerpoint)
▪ Absalon Strygekvartet (feb)
▪ Duo Damgaard Gryesten, violin og klaver (apr)
▪ Royal Danish Brass (maj) 

• Lokalesituation og koncertfrekvens
o Vi kan ikke benytte gymnasiet i dec og i det nye år indtil vinterferie (udover 

nytårskoncerten) 
Vi kan heller ikke benytte gymnasiet i maj grundet eksaminer - det betyder, at vi skal 
have placeret 8 eller 9 koncerter på kun 5,5 måneder. Det kan derfor være svært at 
få både kunstnere, lokalebooking og en fornuftig fordelinge hen over året til at falde 
på plads. 
Bestyrelse tilstræber, at der der en fornuftig afstand mellem sæsonens koncerter, 
men en gang i mellem må vi placere koncerter med en uges (eller to ugers) 
mellemrum, selvom det ikke er optimalt.

• Medlemmer
o Vi har ved afslutningen på denne sæson 246 betalende medlemmer fordelt på 222 

husstande.
▪ 140 i postnummer Hobro
▪ 33 i postnummer Mariager
▪ 24 i postnummer Hadsund
▪ 7 i postnummer Arden
▪ Øvrige medlemmer uden for Mariagerfjord Kommunes "4 gamle kommuner”

o 197 husstande er registreret med en mailadresse 10 husstande uden registreret 
mail. 
Kun 8 medlemmer kan ikke kontaktes via mail (de har dog alle adresse i Hobro) 
Det koster en formue at sende et brev i dag.

o Denne sæson har vi fået 37 nye medlemmer, som alle har oplyst en mailadresse
o Når vi gennemgår vores medlemskartotek m.h.p. at udsende næste sæsons 

sæsonfolder, sletter vi alle de personer i kartoteket, som IKKE har været betalende 
medlemmer de sidste to sæsoner. 
De, der har været betalende medlem(mer) i sæsonen 2022-2023 - men ikke i 
2023-2024 - får dog en sæsonfolder tilsendt med håbet om, at de igen vil være 
medlem(mer). 

• Sociale medier og synlighed
o Hobro Musikforening er på facebook - det er der bare ingen, der ved, men i denne 

verdens virkelighed, tør man næste ikke lade være med at benytte de virkemidler, 
der kan være med til at synliggøre vores forening. 
Vi bekendtgør vores arrangementer på forskellige “by-facebook-sider”, men det 
drukner jo i kattevideoer og er ikke en optimal kommunikationsform for en 
musikforening. 
Der sendes så vidt muligt pressemeddelelser til en række aviser ved hver eneste 
koncert, ligesom alle arrangementer er indset til kulturfjorden og er på kultunaut. 

• Digitalisering af foreningens historie.



o Tidligere har der været ført en fysisk scrapbog over forenings aktiviteter. Denne 
scrapbog bliver nu scannet ind, så der fremover ikke er en fysisk scrapbog, men 
kun en digital historik.

o På hobromus.dk kan man se og søge i samtlige registrerede koncerter. Man kan 
søge på kunstnere og instrumenter, ensembler etc.  
Man kan også se et overblik over samtlige sæsoner tilbage fra sluttresserne med 
information om antal koncerter; antal medlemmer; sæsonpris og dertil 
generalforsamlingsdagsordener, generalforsamlingsreferater samt 
bestyrelsesberetninger. 
Dette digitale arkiv er færdig-indscannet, men der er utrolig mange huller i 
historikken. 
Hvis nogen ligger inde med enten digitale informationer eller fysiske 
koncerterprogrammer eller sæsonfoldere, vil bestyrelsen gerne have dem - og 
scanne dem. 

• Øvrige
o Der har ikke været afholdt møder med sammenslutningen af musikforeninger i 

Danmark; til gengæld kommer der utrolig mange mailtråde, med utrolig mange 
informationer:  
Ved at sammenligne os med andre foreninger kan vi konstatere, at vi er ret 
priviligerede med hensyn til medlemstal - antal koncerter og øvrige målbare punkter 
og det skal vi kun være glade for.

o Samarbejdet med de omkringliggende musikforeninger er ikke eksisterende - på 
trods af et lille forsøg på at etablere et samarbejde fra vores side. 
Viborg musikforening vil være vores foretrukne samarbejdspartner i det de 
foreninger er sammenlignelige på en række parametre.

o Der er lavet en side, som opsamler samtlige koncerter fra de samvirkende 
musikforeninger. 
Planen er at alle musikforeninger kan implementere et enkelt simpelt stykke kode 
på deres respektive hjemmeside, som så trækker samtlige koncerter fra de 
samvirkende musikforeninger og synliggør dem på deres egne hjemmesider.  
Viborg Musikforening er meget positiv overfor dette projekt, så mon ikke de andre 
følger med i løbet af sæsonen. 

• Tak. 
Tak til hele bestyrelsen for et givtigt arbejdsfællesskab, hvor alle udfylder forskellige større 
eller mindre poster. 

Mariagerfjord maj 2004  
Formand Mikael Ustrup 

http://hobromus.dk

